
هاشمی: 17 فدراسیون 
را در دستور کار قرار 

داده ایم
سیدمناف هاشمی دبیرکل کمیته 
ملی المپیک، بعد از جلسه دیروز 
هیأت اجرایی در جمع خبرنگاران 
حاضر شد. او از در دستور کار قرار 
گرفتن 17 فدراسیون در سه دسته 
گفــت: » بعد از بازی های آســیایی 
هانگــژو کارمــان را آغــاز کردیــم. 
فدراســیون های المپیکــی کــه بــه 
پاریس اعزام خواهند شــد را به 3 
دسته تقسیم کردیم. رشته هایی 
که اطمینان و امید به مدال داریم 
را در اولویــت اول قــرار داده ایــم 
مثل رشته های کشتی و تکواندو و 
وزنه برداری. رشته های دیگری که 
شــانس کســب ســهمیه را داریم، 
اما شانس مدال کمی کمتر است 
را در گــروه دوم قــرار دادیــم. گروه 
سومی هم داریم که این گروه چه 
از طریق ســهمیه و چه وایلدکارت 
بــه المپیک می رســند، اما اولویت 
مــا در ایــن گــروه بیشــتر حمایتــی 
است. با این تفاسیر 17 فدراسیون 
را در دستور کار خود قرار داده ایم 
که جلسات را با آنها آغاز کرده ایم. 
کار گــروه اول و دوم تمــام شــده و 
جلسه با گروه سومی ها هم امروز 
احتمالاً جمع بندی خواهد شد.«

او دربــاره ثبت نــام رشــته هایی که 
هنــوز ســهمیه نگرفته اند، گفت: 
» فدراســیون های گــروه اول بــا 
کیومرث هاشــمی جلسه خواهند 
داشــت و یــک بار هم مــا خودمان 
بــه عنوان کمیته ملــی المپیک در 
جلســه حاضر شدیم. وزنه برداری 
امروز انجام می شود. تکواندو را روز 
گذشــته بررســی کردیم و روز قبل 
هم فدراســیون کشــتی را بررســی 
کردیــم. رشــته هایی کــه ثبت نــام 
کرده ایــم و امیــد داریم که کســب 
ســهمیه کننــد فدراســیون های 
کشــتی، وزنه بــرداری، تکوانــدو، 
 ، ی ز ا نــد ا تیر  ، نــی ا مید و و د
تیراندازی با کمان، ژیمناســتیک، 
دوچرخه ســواری، شمشــیربازی، 
شنا، سنگ نوردی، بوکس، جودو، 
قایقرانی، تنیس روی میز، والیبال 
و بدمینتــون هستند. بســکتبال 
در المپیک حضــور ندارد. والیبال 
هم تا اطلاع ثانوی سهمیه نگرفته 
و هنــوز شــانس دارد. کاراتــه در 
دوره گذشــته داشــتیم و در ایــن 
دوره نداریم. این سه رشته تعداد 
ســهمیه های مــا را از نظــر کمــی 
کــم می  کنــد و بــه همیــن دلیــل 
شــنیده اید کــه مــا بیــن 30 تــا 35 
نفــر ســهمیه خواهیم داشــت، اما 
امیــدوار هســتیم از نظــر کیفــی 
شــرایط را همچون گذشــته حفظ 
کنیم و تلاش کنیم که رو به بهبود 

هم باشیم.«
دبیــرکل کمیتــه ملــی المپیــک، 
المپیکی هــا را اینطور شــمرد: »ما 
تا کنــون 14 ســهمیه گرفته ایم که 
شــامل هانیــه رســتمیان، چهــل 
امیرانــی، فاطمــه امینــی، محمــد 
بیرانوند، مهران برخورداری، ناهید 
کیانی، یک نفر در دوچرخه سواری، 
7 نفر در 7 وزن کشتی آزاد و فرنگی 
و یــک نفــر هــم در شمشــیربازی 
هســتند. ســایر نفرات چــون هنوز 
ابــلاغ رســمی نشــده را اعــلام 
نمی کنیــم، امــا چهاردهمیــن و 
پانزدهمیــن مــورد را هم اطمینان 
داریم. امیــدوارم کاروان پرباری را 
از نظر کیفی داشته باشیم و نتایج 
خوبی را برای کشور عزیزمان ایران 

کسب کنیم.«
مناف هاشمی در مورد عدم حضور 
در جلسه تشویق ورزشکاران رشته 
تیرانــدازی گفــت: جلســاتی بــرای 
کســب ســهمیه برگــزار می شــود 
کــه مــا خوشــحال می شــویم اما ما 
اولویت بندی می کنیم تا بر اساس 
برنامــه خودمــان در کمیتــه ملــی 
المپیــک پیــش برویــم. امــکان 
مــه  برنا ر  د تغییــر  یــی  به جا جا
فدراســیون تکوانــدو نبــود وگرنــه 
مــا علاقه منــد بودیم کــه در برنامه 
فدراسیون تیراندازی برای تشویق 
4 ورزشــکاری کــه کســب ســهمیه 
کــرده بودنــد حضــور پیــدا کنیــم. 
سوءتفاهم ایجاد نشود، هیچ دلیل 

خاص دیگری وجود نداشت.
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عباسعلی میرحسینی:

خوشحالم به عنوان سرباز در خدمت ایفاسرام هستم

عباســعلی میرحســینی سرمربی جدید ایفاســرام، درباره بازی امروز مقابل 
تیم ســابقش، شــهداب گفت: »اگر حرفه ای باشــیم، فرقی نمی کند که من 
ســرمربی ایفاســرام هســتم. من با موافقت مســئولان شــهداب از این تیم 
جدا شــده و به ایفاســرام آمدم. بازی با این تیم هم برایم مثل بقیه بازی ها 
اســت. البته جدال حساســی اســت و نتیجه آن برایم اهمیت زیادی دارد. 

خوشــحالم به عنوان یک ســرباز در خدمت ســربلندی ایفاسرام هستم.«

مصطفی دهدشتی :

امیدوارم به زودی عوامل دستگیر شوند

مصطفی دهدشتی سرپرست دبیری فدراسیون سوارکاری بعد از چاقوکشی علیه 
معاونــت فنــی گفــت: »بعضــی افــراد که دستشــان از فدراســیون کوتاه شــد و مثل 
قبل نمی توانســتند از بیت المال و اموال مردم ارتزاق کنند، مســئولین فدراســیون 
را تهدیــد کردنــد تــا دســت از اصــاح موارد مختلف بکشــیم. حالا نیــروی انتظامی 
پیگیــر جــدی هســتند تا عوامل اصلی شــناخته و محاکمه شــوند. با ســرنخ های به 

دســت آمده امیدواریم عوامل به زودی دســتگیر و محاکمه شــوند.«

عادل غلامی

مسئول استعدادیابی زیر 18 سال والیبال

عادل غامی با حکم وحید مرادی سرپرســت فدراســیون والیبال مســئول 
اســتعدادیابی زیر 18 ســال ایران شــد. رقابت های والیبال قهرمانی زیر 18 
ســال پســر آســیا از 7 تــا 14 مــرداد ســال آینــده در بحریــن برگزار می شــود و 
بــا تجربــه ســال قبــل عــادل غامــی در تیــم نوجوانــان و کنار محمــد وکیلی 
در قهرمانی جهان آرژانتین، به عنوان مســئول اســتعدادیابی زیر 17 ســال 

انتخــاب شــد تا  تیمــش را برای قهرمانی آســیا آمــاده کند.
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انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال

ســه مدعــی لیــگ برتــر بســکتبال در 
میانه راه ســرمربی خــود را تغییر دادند. 
لیــگ برتر بســکتبال در حالی در جریان 
اســت کــه برخلاف چنــد فصل گذشــته 
مدعیــان زیــادی در ایــن فصــل حضــور 
دارنــد و همین موضــوع باعث جذابیت 
مســابقات شــده و بــه زعم کارشناســان 
نمی تــوان قهرمــان را پیش بینــی کــرد. 
شــهرداری گــرگان، ذوب آهــن، مهــرام، 
نفــت آبــادان، طبیعــت، کالــه و حتــی 
آورتــا ســاری در این فصل جــزو مدعیان 
محســوب می شــوند. هرچنــد در ایــن 
میــان و تا پایــان هفته هفدهم چند تیم 
افــت و خیــز زیادی داشــتند، اما تا پایان 

فصــل راه زیــادی مانــده و مدیــران آنهــا 
ســعی کرده اند با تغییراتی که می دهند، 
همچنان در جمع مدعیان باقی بمانند.
مربیانی که از قطار لیگ پیاده شدند

تا اینجای کار ســه ســرمربی در میانه راه 
از قطــار لیــگ پیدا شــدند و جــای خود را 
به فرد دیگری دادند. ابتدا البرز آبکناری 
کــه هدایــت طبیعــت تهــران را برعهــده 
داشــت، جای خــود را به مهران شــاهین 
طبع، سرمربی پر افتخار بسکتبال ایران 
داد. شــاهین طبــع کــه پیــش از ایــن در 
قطــر کار می کــرد از آنجا جدا شــد تا پس 
از دو فصــل دوبــاره در لیــگ برتــر ایــران 
ســرمربیگری کنــد و هدایــت طبیعــت 

تــازه وارد، امــا مدعــی را برعهــده بگیرد.
 آرزومندی از کاله تا مهرام

نفــر دوم علی آرزومنــدی بود. این مربی 

دو فصــل ســرمربی کالــه شــد و حتــی با 
ایــن تیــم عنــوان نایــب قهرمانــی فصــل 
گذشــته لیــگ برتــر را هــم کســب کــرد، 
امــا در ایــن فصــل تیم تحــت هدایتش 
نوســان زیــادی داشــت و پــس از برتری 
مقابــل شــهرداری گــرگان و کســب یک 
نتیجــه درخشــان در اوایــل مســابقات، 
دیگــر آن تیمی نشــد که فصــل قبل بود 
و همه انتظار داشــتند. مدیران این تیم 
در نهایــت بــا آرزومنــدی خداحافظــی و 
رضــا نوری را ســکاندار تیم شــان کردند.
تهران برای کوهیان خوش یمن نبود!

فــرزاد کوهیــان ســرمربی مهــرام دیگــر 
مربــی ای بــود کــه جدایــی اش اعــلام 
شــد. کوهیــان در 2، 3 فصــل گذشــته 
نتایــج خوبــی را با ذوب آهن کســب کرد 
و نایــب قهرمــان هــم شــد و ایــن فصــل 

بــرای نخســتین بــار هدایــت مهــرام را 
برعهــده گرفــت، امــا چنــدان طولانــی 
نبــود. مهــرام در ایــن فصــل بــا جــذب 
محمــد جمشــیدی، ســجاد مشــایخی و 
سجاد پذیرفته می خواهد جزو مدعیان 
قهرمانــی باشــد و پــس از چنــد ســال 
دوباره روی ســکوی نخست قرار بگیرد، 
امــا افــت و خیــز ایــن تیم تا پایــان هفته 
هفدهــم بــه ناچــار پایــان کار کوهیان را 
رقــم زد و علــی آرزومندی که از کاله جدا 
شــده بــود، دوبــاره مهرامــی شــد. البتــه 
در کســب نتایــج مهرامی هــا عوامــل 
زیــادی تأثیرگــذار بــوده اســت. عواملــی 
چــون؛ اعتصــاب بازیکنان به دلیل عدم 
پرداخــت مبالــغ قراردادها، تغییرات در 
هیــأت رئیســه باشــگاه و مصدومیــت 
بازیکــن کلیدی تیم؛ ســجاد مشــایخی. 

ولــی بــا ایــن حــال کاســه و کوزه هــا ســر 
ســرمربی شکسته می شــود و با او قطع 
همکاری می کنند. در ضمن شــنیده ها 
حاکــی از ایــن اســت کــه حقــوق کادر 
فنــی هــم پرداخــت نشــده و بــه راحتــی 
از ســوی باشــگاه قطــع همــکاری بــا آنها 

شــده اســت.
مربیان خانه به دوش

تاکنــون در هیچ فصلی از تاریخ برگزاری 
لیگ برتر شاهد چنین تغییر و تحولات 
گســترده ای نبودیم و مدیران باشگاه ها 
فرصــت بیشــتری بــه ســرمربیان خــود 
می دادنــد. نکتــه دیگــری کــه قابــل 
بررســی اســت اینکــه مربیــان هیــچ 
ضمانــت شــغلی ندارند و همــواره خانه 
بــه دوشــانی هســتند کــه همــواره در 
انتظار این هســتند که ماندنی نیستند.

مربیان؛ خانه به دوشان لیگ برتر بسکتبال

اینجا کسی ماندنی نیست!

محمدرضا دستیار: فینال های والیبال نشسته همیشه تکراری است 

کمیته ملی پارالمپیک کمکی به ما نکرد

تیــم ملــی بســکتبال باویلچــر ایــران 
روزهای عجیبی را پشــت سر می گذارد. 
ایــن تیــم بــه دنبــال کســب ســهمیه 
پارالمپیــک اســت امــا هنــوز بــه طــور 
قطعی مشخص نیست که اگر سهمیه 
را بگیــرد بــه بازی هــای پارالمپیک اعزام 
می شــود یــا نه؟ نایب قهرمانــی این تیم 
در قهرمانــی آســیا و اقیانوســیه باعــث 
شــد تــا شــاگردان محمدرضــا دســتیار 
شــانس حضور در پارالمپیــک را به طور 
مســتقیم کســب نکنند و باز هم به رپه 
شــارژ بروند. این تیم باید به مســابقات 
انتخابــی در فرانســه بــرود تــا بتوانــد 
ســهمیه حضــور در المپیــک پاریــس را 
به دســت بیاورد. رفتن به فرانســه کمی 
کار را ســخت می کند چرا که همه توقع 
داشــتند تیم دســتیار بتواند اســترالیا را 
شکســت بدهــد امــا باخت مقابــل این 
تیــم در فینــال بــا دو امتیــاز اختــلاف را 
بایــد بــا پارالمپیک توکیــو قیاس کرد که 
مقابــل همین تیم اســترالیا با نتیجه 81 
بر 39 شکســت خوردند. این شکســت 

خــودش یــک پیــروزی اســت و بایــد آن 
را بــاور کــرد. درســت مثــل بــازی ژاپــن 
کــه دســتیار می گویــد هــر چقــدر گفتــم 
شکســت مقابل ژاپــن در هانگژو اتفاق 
بــود، کســی بــاور نکــرد: »می توانســتیم 
اســترالیا را شکســت بدهیــم امــا بــد 
آوردیــم. البتــه می دانــم خیلی هــا بــاور 
نمی کننــد؛ مثــل بــازی بــا ژاپن کــه بارها 
گفتیم حتی کمیته ملی پارالمپیک باور 

نکــرد امــا اینجــا دو بــار بردیم.«
 آقای دستیار رسیدن به بخیر. 

اگرچه چند روزی هم از بازگشت 
شما گذشته.

دو روزی تأخیــر داشــتیم و دیــر به ایران 
رســیدیم اما کلاً خســتگی مسابقات به 

تنمــان ماند.
 توقع داشتیم قهرمان شوید.

خودمــان هــم چنین انتظاری داشــتیم. 
واقعــاً بــازی ســختی شــد. البتــه خــوب 
شــروع نکردیم وگرنه برنده می شــدیم.

 قبل از اینکه به بازی با استرالیا 
برسیم می خواهم کمی درباره بازی 
ژاپن صحبت کنید. بعد از بازی های 

هانگژو که به ژاپن باختید، گفتید 
که این شکست شانسی بوده 

و هر بار دیگر به ژاپن برخورد 
کنید شکستش می دهید که در 

همین مسابقات این تیم را دوبار 
شکست دادید.

بارهــا گفتیــم کــه باخت ما بــه ژاپن یک 
اتفــاق بود اما کســی باور نکــرد. بارها به 
مسئولان کمیته ملی پارالمپیک گفتیم 
کــه شانســی باختیــم اما کســی حرف ما 
را قبــول نکــرد. اینجــا ژاپن آمــده بود که 
ســهمیه پارالمپیــک را بگیــرد امــا تمــام 
رویــای ایــن تیــم را بــه بــاد دادیــم. روی 
ساک خودشان نوشته بودند به پاریس 

خــوش آمدیــد اما برگشــتند توکیو.
 حالا دیگر ژاپن شانسی برای 

رسیدن به پارالمپیک ندارد و ما 
باید به فرانسه برویم.

ایــن امــکان وجــود داشــت کــه اتفاقات 
دیگــری رقــم بخــورد. دو بار به اســترالیا 
باختیــم امــا در فینــال دو امتیــاز کــم 
آوردیــم کــه واقعــاً ناراحت کننــده بــود.

 نحوه تقسیم سهمیه ها برای 
پارالمپیک هم منصفانه نیست. 

الان در شانس مجددی که در 
فرانسه برگزار می شود از 8 کشوری 

که حضور دارند 4 کشور سهمیه 
می گیرند.

منشــور پارالمپیــک ایــن بــوده کــه تمــام 
کشــورها و قاره هــا کــه در المپیک حضور 
دارند باید بتوانند سهمیه بگیرند اما الان 
بــا ایــن برنامه ریزی ژاپــن نمی تواند بیاید 
و یــا از قــاره آفریقــا هــم تیمــی نمی توانــد 
در پارالمپیــک حضــور داشــته باشــد. 
قهرمــان ایــن قــاره بــه فرانســه می آید اما 
اینجــا نمی توانــد حریــف ســایر کشــورها 
شــود. کامــلاً بــا حرف شــما موافقــم. این 
نحوه تقســیم ســهمیه منصفانه نیست. 
مــن روش والیبال را بیشــتر می  پســندم. 
قهرمان قاره ها می آیند و دو ســهمیه هم 

بــرای گزینشــی می ماند.
 ولی در مسابقات آسیا و اقیانوسیه 
نسبت به پارالمپیک فاصله کمی با 

استرالیا داشتیم.
خیلــی کمتر شــده اســت. اگــر کوارتــر اول 
برنــده می شــدیم پیــروز بــازی می شــدیم. 
در ســه کوارتر برنده بودیم اما چون خوب 
شــروع نکردیــم بــازی از دســت مــا خــارج 

شــد. باید قدر موقعیت ها را می دانستیم. 
البتــه اســترالیا تیــم بســیار خوبی اســت و 

حتمــاً در پارالمپیــک می درخشــد.
 در پارالمپیک توکیو اوضاع ما 
مقابل استرالیا خیلی بدتر بود.

آنجــا بــا 40 امتیــاز اختــلاف باختیم ولی 
اینجــا اگــر پرتاب هــای آخــر ما بــه امتیاز 
تبدیــل می شــد ســهمیه را می گرفتیــم. 

البتــه فکــر کنــم خیلــی هم بد نشــد.
 چطور؟

مــا بــا حضــور در فرانســه فرصــت داریــم 
کــه بــا چند تیم خــوب دیگر بــازی کنیم و 
در آســتانه پارالمپیک با آمادگی کامل به 
بازی ها برویم. شــاید قســمت بــود که ما 
در فرانسه سهمیه پارالمپیک را بگیریم.
 ولی شاید اصاً به فرانسه اعزام نشوید؟

قبل از این که به تایلند برویم اسبقیان قول 
داده که حمایت کند و این کار را می کند.

 ولی با مصوبه کمیته ملی 
پارالمپیک شاید منطقی نباشد که 

به فرانسه اعزام شوید.
کمیته ملی پارالمپیک حتی برای تایلند 
هــم کمکی نکــرد. گفتند بروید برگردید 
بعد در خدمت شــما هســتیم. داستان 
مــا بــا پارالمپیــک همــان ضرب المثــل 
قدیمــی اســت؛ هــر چقــدر پــول بدهید  
آش می خورید. بها بدهند می درخشیم 

ندهنــد ایــن ورزش از بین می رود.
 مثل فوتبال 5 نفره.

بــه مســئولان کمیتــه ملــی   ً دقیقــا
پارالمپیــک همیــن را گفتــم. فوتبــال 5 
نفــره نایــب قهرمــان پارالمپیــک بود اما 
بــا برنامه ریــزی کمیتــه ملــی پارالمپیک 
به توکیو اعزام نشد و امسال در هانگژو 
تیــم پنجم یا ششــم بــود. این نــوع نگاه 

واقعــاً بــه فوتبــال 5 نفــره آســیب زد.
 حیف است که بسکتبال باویلچر 
هم چنین سرنوشتی داشته باشد.

اعتقــاد دارم که متر و معیار کمیته ملی 
پارالمپیــک عادلانه نیســت. اگر در یک 
ورزش انفرادی و رکوردی ورزشکاری که 
نمی تواند حتی در بین 10 نفر هم باشــد 
ولــی بــه پارالمپیــک اعــزام شــود؛ ظلــم 
اســت اما در رشته های تیمی نمی تواند 
یــک بــرد و یا یک باخت معیار مناســبی 
باشــد. مــا در پارالمپیــک قبلــی بــا 40 

امتیــاز اختــلاف بــه اســترالیا باختیم اما 
اینجــا فقــط دو امتیــاز کم آوردیــم. قبل 
از پارالمپیــک توکیــو وقتی بــرای فوتبال 
5 نفــره و بســکتبال باویلچــر تصمیــم 
ایــن بــود کــه بــه توکیــو اعــزام نشــوند، 
بــه محمــود خســروی وفا گفتم اگــر قرار 
اســت تیمی اعزام شود به توکیو آن تیم 
باید فوتبال 5 نفره باشــد چرا که در ریو 
نایــب قهرمان شــده بــود اما متأســفانه 

تصمیم اشــتباهی اتخاذ شــد.
 کمیته ملی  پارالمپیک رشته های تیمی 

را با والیبال نشسته مقایسه می کند 
ولی این رشته را در دنیا فقط دو سه 
کشور خیلی خوب پیگیری می کنند.

ایــن مقایســه خوبــی نیســت. تمــام 
فینال هایــی کــه مــا در والیبال نشســته 
داشــتیم تکــراری اســت. امیــدوارم بــه 
دوســتانم در ایــن رشــته برنخــورد امــا 
شما مقایسه کنید، ببینید در بسکتبال 
باویلچــر تمــام فینال هــا متفاوت اســت 
امــا در پارالمپیــک والیبــال نشســته 
معمــولاً بیــن دو کشــور و نهایــت ســه 
کشــور برگــزار می شــود. در بســکتبال 
باویلچر دوره قبل ژاپن به فینال رســید.

 با این وضعیت چه امیدی دارید 
که به فرانسه اعزام شوید؟

اسبقیان خیلی از ما حمایت کرد. قبل از 
اینکــه به تایلنــد برویم گفت شــما بروید 
و تــلاش کنید ســهمیه بگیرید اگر موفق 
نشــدید مــن هســتم و کمــک می کنــم و 
واقعاً ما روی حرف او حساب کردیم چون 
در ایــن مــدت خیلــی بــه مــا کمــک کرده 
بــود. عــلاوه بــر ایــن می توانیم اسپانســر 
بگیریــم و یا کمــی در هزینه صرفه جویی 

کنیــم ولــی به فرانســه برویم.
 الان که معاون ورزش شده و حتماً 

خیلی می تواند مؤثر باشد.
حتماً روی کمک او حساب کردیم.
 با این حساب باید بسکتبال 
باویلچر را در پارالمپیک دید؟

لمــان تیــم  کار خیلــی ســخت اســت. آ
قدرتمندی اســت و در فرانســه کار آســانی 
نداریم. آلمان کادر فنی اش را عوض کرده. 
مــا بایــد در گروهمــان یا اول باشــیم یا دوم 
کــه بتوانیم شــانس رســیدن به ســهمیه را 

داشــته باشــیم.

محسن وظیفه
روزنامه نگار

پریسا غفاری
روزنامه نگار

کمیته ملی پارالمپیک 
حتی برای تایلند 
هم کمکی نکرد. 
گفتند بروید برگردید 
بعد در خدمت شما 
هستیم. داستان ما 
با پارالمپیک همان 
ضرب المثل قدیمی 
است؛ هر چقدر 
پول بدهید  آش 
می خورید. بها بدهند 
می درخشیم ، ندهند 
این ورزش از بین 
می رود


